



HONG KONG PUBLIC OPINION PROGRAM  
HONG KONG PUBLIC OPINION RESEARCH INSTITUTE  
香港民意研究所 之 香港民意研究計劃

Tel 電話: (852) 3844 3111  
Fax 傳真: (852) 3705 3361  
Website 網址: <https://www.pori.hk>  
Address 地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong  
香港灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

## 採訪邀請

### 香港民研公布最新社區健康調查

香港民意研究所之香港民意研究計劃（香港民研）因應武漢肺炎爆發，開展「民主社區互助共融計劃：社區健康單元」，(Community Democracy Project: Community Health Module)，簡稱「社區健康計劃」。該計劃自 1 月 29 日起透過香港民研意見群組進行網上調查，以屋邨和屋苑等小社區為分析單位，了解市民對疫情及政府相關措施的意見，最新結果將於明日公布，當中包括市民對口罩供應和儲備的意見、自己感染肺炎的評估、對政府應付疫情的評價等等。調查同時分析西貢區議會四個選區（維景、都善、環保北及環保南）的居民意見。歡迎傳媒派員採訪，發布會詳情如下：

日期： 2020 年 2 月 7 日（星期五）

時間： 下午 2 時 30 分

地點： 灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

講者：	香港民意研究所主席及行政總裁	鍾庭耀
	香港民意研究所數據科學經理	戴捷輝
	香港民意研究所「我們香港人」計劃名譽總監	梁啟智
	西貢區議會議員（環保北選區）	方國珊

此外，41 個專業組織於 2 月 1 日發表聯署信，呼籲政府就新型冠狀病毒加強防疫措施，至今共收到超過 11 萬個聯署，他們將於同日下午 4 時 30 分在同一場地舉行記者會，向各界說明早前的聯署結果及有關疫情的最新情況分析。

查詢（香港民研部分）：請致電 3844 3111 聯絡李小姐或彭小姐。

查詢（專業組織部分）：請致電 6125 4422 聯絡黃先生。

2020 年 2 月 6 日



HONG KONG PUBLIC OPINION PROGRAM  
HONG KONG PUBLIC OPINION RESEARCH INSTITUTE  
香港民意研究所 之 香港民意研究計劃

Tel 電話: (852) 3844 3111  
Fax 傳真: (852) 3705 3361  
Website 網址: <https://www.pori.hk>  
Address 地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong  
香港灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

## Press Invitation

### HKPOP releases latest community health survey

Due to the outbreak of Wuhan pneumonia, the Hong Kong Public Opinion Program (HKPOP) under the Hong Kong Public Opinion Research Institute (HKPORI) launched the “Community Democracy Project: Community Health Module” (民主社區計劃：社區健康單元) or “Community Health Project” in short. Under this project, an online survey of POP Panel members has been conducted since January 29 to gauge people’s views on the epidemic and relevant government measures, using small communities such as housing estates as units of analysis. The latest results of the survey will be released tomorrow, including people’s views on the supply of protective masks, self-assessment on their chance of pneumonia infection, appraisal on the government’s handling of the disease and so on. There will also be an aggregate analysis of the opinion of residents from four constituencies (Wai King, Do Sin, Wan Po North and Wan Po South) of the Sai Kung District Council. The media is invited to send representatives to attend the press conference. Details are as follows:

Date: February 7, 2020 (Friday)  
Time: 2:30pm  
Venue: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai  
Speakers: Robert Chung President and CEO, HKPORI  
Edward Tai Data Science Manager, HKPORI  
Leung Kai Chi Honorary Director, “We Hongkongers”, HKPORI  
Christine Fong Sai Kung District Council Member (Wan Po North constituency)

Moreover, 41 professional bodies initiated a petition on February 1 urging the government to adopt further preventive measures against the new coronavirus. So far the petition has collected over 110,000 signatures. The group will host a media briefing tomorrow at 4:30pm at the same venue to present the petition results and latest insights on the situation.

Enquiries (about HKPOP matters): please contact Miss Lee or Miss Pang at 3844 3111.

Enquiries (about petition matters): please contact Mr Wong at 6125 4422.

February 6, 2020